
 Protokoll nr 1 
Sida 1 (6) 

2019-02-04  

 

 

Protokoll fört vid kommunstyrelsens råd för 
funktionshinderfrågors sammanträde  
måndagen den 4 februari 2019 
 

Tidpunkt:  
Kl. 15.00 

Plats:  
Stora Kollegiesalen, Stockholms stadshus 

Närvarande: 
Se bilaga 1 
 
 
   
   
   
Justerat den 11 februari 2019   
   
   
   
   
   
   
   
   
Martin Hansson Lena Huss (HSO/ÅSS)  
Ordförande vice ordförande  
  
   
   
   



 Protokoll nr 1 
Sida 2 (6) 

2019-02-04  

 

§ 1  
Sammanträdets öppnande 
 
Ordföranden Martin Hansson (MP) förklarar sammanträdet 
öppnat. 
 
 
§ 2  
Närvarande 
 
Ordföranden hälsar alla välkomna. Alla presenterar sig. 
 
 
§ 3  
Föredragningslistan godkänns 
 
Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 
följande. 
 
Föredragningslistan godkänns med tillägg under Övriga frågor av 
punkterna taltidning, snöröjning och tillgänglig skolmiljö. 

 
 
§ 4 
Val av protokollsjusterare och tid för justering av 
protokollet 
 
Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 
följande. 
 
Ordföranden Martin Hansson (MP) och vice ordföranden Lena 
Huss HSO/ÅSS utses att justera protokollet. Protokollet justeras 
måndagen den 11 februari 2019. 
 
 
§ 5 
Funktionshindersinspektörernas årsrapport samt 
information om 2019 års granskningar  
 
Funktionshindersinspektörerna Lotta Hedstad och Linda Lantz, 
socialförvaltningen presenterade funktionshindersinspektörernas 
årsrapport samt informerade om 2019 års granskningar. 
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Funktionshinderinspektörerna konstaterar efter årets granskningar 
att det behövs ett fortsatt utvecklingsarbete i staden för att 
säkerställa den enskildes självbestämmande och inflytande i de 
båda insatserna hemtjänst och boendestöd. Det behövs även ett 
fortsatt utvecklingsarbete i staden gällande likställighet för att 
garantera rättssäkerheten för invånare i behov av stödinsatser 
utifrån funktionsnedsättning eller sjukdom samt deras anhöriga.  
I granskningarna framträder en bild av att målgrupperna 
förändras. Det innebär en utmaning för både beställare och 
utförare. Även vikten av att se över insatsernas utformning och 
krav redan vid upphandling framkommer i granskningarna. Såväl 
flexibilitet som kompetensbehov behöver säkerställas för att möta 
de nya målgrupperna och säkerställa individernas olika behov.  
 
Frågor och diskussion följer. 
 
 
§ 6 
Förnyelse av Stockholms stads webb 
 
Carl Smitterberg och Jan Svensson från stadsledningskontorets 
kommunikationsenhet presenterade tankar kring Stockholms 
stads nya webb.  
 
Sammanfattning: 

• Stockholms stad utvecklar en ny webb. I utvecklingen av 
den nya webben läggs stor vikt vid användarens behov 
och söksätt. 

• Den nya webben får fler ingångar (ämnen) som bättre än 
tidigare kan anpassas till respektive målgrupp. 

• Staden följer den nya lagen om tillgänglighet till digital 
offentlig service (tidigare tillgänglighetsdirektivet) och 
har ett nära samarbete med Funka och kan genom olika 
betaversioner kontinuerligt testa och anpassa webben.  

• Under våren påbörjas den första fasen, kallad koncept – 
och designfasen, för de två ingångarna Stöd vid 
funktionsnedsättning och Socialt och ekonomiskt stöd. 

• Kommunikationsenheten vid stadsledningskontoret 
önskar samarbeta med företrädare från 
funktionshinderorganisationerna i en gemensam 
arbetsgrupp under denna första fas. 

• Rådets presidium gör ett förslag till hur samarbetet skulle 
kunna utformas. 

 
Frågor och diskussion följer. 
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§ 7  

Information från biträdande stadsdirektör Gillis 
Hammar samt Alexandra Göransson på SLK  
 

 Sammanfattning: 
• Gillis Hammar, biträdande stadsdirektör, betonade vikten 

av ett gott samarbete med funktionshindersråden i staden. 
Det är en fråga som Gillis Hammar tar upp med samtliga 
stadsdelsdirektörer. Arbetet med ledningsgrupperna på de 
olika förvaltningarna ska leda till samarbete med de lokala 
råden. Hittills har besök gjorts på stadsdelsförvaltningen 
på Norrmalm och Spånga-Tensta samt 
arbetsmarknadsförvaltningen. 

• Gillis Hammar och Alexandra Göransson kommer tillbaka 
till funktionshindersrådet tre gånger under 2019. 
- På mötet i mars kommer Rambölls rapport om 
organisation för funktionshinderråden att presenteras för 
rådet samt förslag till fortsatt process.  
- På mötet i maj kommer viktiga frågor som kan vara 
relevanta för rådet att t a del av inför budgetprocessen 
2020 att presenteras. 
- På mötet i oktober får rådet en presentation av stadens 
budget samt en uppföljning av hur implementeringen av 
programmet för delaktighet fortlöper. 

 
  
§ 8 
Information från Stockholms stads 
funktionshinderombudsman Pia Enhage 
 
Punkten bordlades. 
 
 
§ 9 
Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 
följande. 
 
Sammanträdestiderna för år 2019 blir kl. 15.00 i Stora 
Kollegiesalen följande datum: 
 
4 februari  
25 mars 
29 april 
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15 maj rådet + kommunstyrelsen (efter kommunstyrelsens 
ordinarie sammanträde) 
 
9 september 
21 oktober 
25 november 
9 december rådet + kommunstyrelsens presidium 
 
De separata förmötena för organisationerna och även för 
politikerna börjar båda kl. 14.30. 
 
 
§ 10 
Återkoppling från presidiet 
 
10.1 Träff med förvaltningschefer 
Ordföranden informerade om att en sådan träff planeras i 
månadsskiftet februari/mars och det gäller hela rådet, främst de 
ledamöter och ersättare som tillhör organisationerna. 
 
10.2 Kommunstyrelsens verksamhetsplan 
Ordföranden informerade om att i kommunstyrelsens 
verksamhetsplan finns det inskrivet och poängterat att 
samarbete/remittering av ärenden ska ske till kommunstyrelsens 
råd för funktionshinderfrågor.  
 
10.3 Råd för Agenda 2030-frågor 
Ett råd för Agenda 2030 kommer att inrättas. Rådet kommer även 
att arbeta med tillgänglighetsfrågor. 
 
10.4 Återkoppling på skrivelse om parkeringsplanen 
Vice ordföranden Lena Huss poängterade frågan om avgiften som 
princip och informerade om en skrivelse som lagts i 
trafiknämndens råd för funktionshinderfrågor. I den skrivelsen 
uttalar trafiknämndens råd för funktionshinderfrågor att man vill 
ha återgång till 24 timmar avgiftsfritt. Det är en principiell fråga 
för organisationerna. 
Rådet gör ett uttalande till parkeringsplanen. Presidiet utformar 
ett förslag, bilaga 2. 
 
10.5 Inbjudan i introduktionsutbildning om rådens roll och ansvar 
Alla ledamöter i staden kommer att få en inbjudan från staden till 
en introduktionsutbildning om rådens roll och ansvar, preliminärt 
den 2 april 2019. Den genomförs två gången samma dag, på 
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eftermiddagen och på kvällen. Introduktionen riktar sig till nya 
ledamöter i råden, men självklart är alla ledamöter välkomna. 
 
 
§ 11 
Övriga frågor 

 
11.1 Taltidningen 
Robert Mjörnberg (V) ställer frågan om den planerade minskade 
utgivningen av taltidningen och vilken konsekvensanalys som är 
gjord. Ordföranden återkommer med en återkoppling i frågan. 
 
11.2 Snöröjningen 
Håkan Jarmar tar upp frågan om återkoppling  i snöröjnings-
frågan. Ordföranden informerade om att den nya upphandlingen 
kommer att ske till hösten. Presidiet återkommer i den frågan. 
 
11.3 Tillgänglig skolmiljö 
 
Anna Quarnström tog upp frågan om tillgänglig skolmiljö. Finns 
en rapport från år 2004 som då var ett underkännande av hur man 
arbetat med frågan. Ordföranden återkommer i den frågan 
 
 
§ 13  
Anmälningsärenden  
 
Handlingarna enligt kallelsen anmäls till rådet. Det gäller 
protokollet från den 19 mars 2018 samt rådets balanslista.  
 
 
§ 15 
Sammanträdet avslutas 
 
Ordföranden Martin Hansson förklarar sammanträdet avslutat 
kl.16:55. 
 
 
Vid protokollet 
 
 
 
Kerstin Tillkvist 
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Yttrande angående svar på skrivelse med anledning av delrapporten utvärdering parkeringsplan 

 

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor har skrivit till trafikkontoret i ovanstående ärende. 
Trafiknämnden har avgivit ett svar på denna skrivelse. Rådets ledamöter för funktionshinderfrågor 
har tagit del av detta svar.  

Vi undertecknande från organisationerna inom rådet anser att de förändringar av parkeringsregler 
och -avgifter som genomfördes i samband med den så kallade Parkeringsplanen är oacceptabla. Det 
gäller tider samt kostnader för parkering av fordon med parkeringstillstånd för rörelsehindrade.  

Reglerna om tidsgräns för parkering på plats med parkeringsförbud har sänkts från 24 timmar till 3 
timmar. Detta får oacceptabla konsekvenser för den enskilde. Många viktiga aktiviteter kräver mer 
tid än tre timmar för att kunna fullgöras. Man tvingas då avbryta för att flytta bilen efter 3 timmar. Vi 
anser att staden bör återgå till den tidigare regeln om ett dygn. 

Även om staden nu beslutat att sänka den årliga avgiften från 500 kronor till 250 kronor kvarstår den 
principiella frågan. För personer med nedsatt rörelseförmåga är bilen ett hjälpmedel avsett att 
kompensera för en funktionsnedsättning. Därför bör det inte medföra extra kostnader för dessa 
trafikanter. 

Frågan är ytterst viktig eftersom det gäller alla människors rätt till delaktighet, utifrån personliga 
förutsättningar. Vi anser att de nya reglerna och avgifterna drabbar redan utsatta personer och 
undanröjer principen om tillgänglighet och delaktighet för alla medborgare. 

 

Lena Huss  Håkan Jarmar  Lars Persson 

Jan Delvert  Anna Quarnström Joakim Hagelin Adeby 
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Protokoll 6/2018

fört vid Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågors 
sammanträde måndagen den 12 november 2018 kl. 14:30-
16:30, Stora kollegiesalen, stadshuset

Ledamöter Martin Hansson (MP) Ordförande
Rana Carlstedt (S)
Salar Rashid (S)
Alexandra Mattsson Åkerström (V)
Gudrun Hofsten (FI)
Lena Huss Ledamot-Org
Lillemor Högselius Ledamot-Org
Håkan Jarmar Ledamot-Org
Amir Amirriazi Ersättare-Org
Jan Delvert Ersättare-Org
Stefan Fagerström Ersättare-Org

Övriga närvarande Pia Enhage Tjänsteman

Justerare Martin Hansson, Lena Huss

Datum för justering 2018-11-19

Paragraf §§1-11

Sekreterare Kerstin Tillkvist
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§ 1
Sammanträdet öppnas 
Ordföranden Martin Hansson (MP) hälsar alla välkomna och 
förklarar sammanträdet öppnat.
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§ 2
Närvarande (presentation) 
Alla närvarande presenterar sig.
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§ 3
Godkännande av föredragningslista 

Beslut 
Föredragningslistan godkänns med tillägg under Övriga frågor av 
punkterna Brist på ledstråk vid Odenplan samt Hej och tack från 
Gudrun Hofsten och Lillemor Högselius.
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§ 4
Val av protokollsjusterare och justering av protokollet 

Beslut 
Ordföranden Martin Hansson (MP) och vice ordföranden Lena 
Huss/ÅSS utses att justera protokollet. Protokollet justeras 
måndagen den 19 november 2018.
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§ 5
Information från Stockholms stads 
funktionshindersombudsman Pia Enhage 
 
Staden har i samarbete med HSO Stockholms stad genomfört två 
informationsträffar för ledamöterna i stadens råd för 
funktionshindersfrågor den 15 oktober 2018.  
 
Utvärderingen av rådens arbete och organisering fortgår. 
Stadsledningskontoret har fått ett första rapportutkast av Ramböll. 
 
Ett underlag med förslag till indikatorer och aktiviteter som stöd i 
arbetet med Program för tillgänglighet och delaktighet är nu 
klart. Pia Enhage har medverkat vid möten och utbildningar och 
informerat verksamheter i staden om programmet. Hon har också 
träffat länsstyrelsen om regeringsuppdraget att stödja 
implementeringen av funktionshinderspolitiken. 
 
Staden har deltagit i ett trestadsnätverk om fysisk tillgänglighet i 
Malmö den 11-12 oktober 2018.
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§ 6
S:t Julianpriset 

Beslut 

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 
följande.
 

Klassen Fysisk tillgänglighet
 
De nominerade är följande:
Gustaf Vasa kyrka, Gustaf Vasa församling
Scandic Hotell Continental 
Åkeshovs sim- och idrottshall, idrottsförvaltningen
 
Vinnare är: Gustaf Vasa kyrka, Gustaf Vasa församling
 
Klassen Tillgänglig information och kommunikation
 
De nominerade är följande:
Picture My Life
Tekniska muséet, MegaMind
Teater Pero
 
Vinnare är: Tekniska muséet, MegaMind
 
Klassen Arbetsgivaregenskaper 
 
Inga verksamheter nomineras i den klassen i år.
 
 
Klassen Delaktighet
 
De nominerade är följande.
HBTQ-hänget, HBTQ-Rfsl Stockholm
MELO-Livekonstkollektiv
Lindeparkens gymnasiesärskola, Stockholms stad
 
Vinnare är: MELO- Livekonstkollektiv
 

Utseende av verksamheter som ska nomineras till de olika 
kategorierna samt vinnare i dessa
Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor fungerar som jury 
avseende Stockholms stads S:t Julianpris. En arbetsgrupp ledd av 
stadens funktionshinderombudsman Pia Ehnhage har sammanställt 
underlag till juryn för deras beslut om vilka verksamheter som ska 
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2018-11-12

nomineras till priset 2018. Vinnare utses i fyra olika klasser. I år har 
37 verksamheter varit med.
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§ 7
Öppet brev om transporter till specialförskolor 

Beslut 
Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar att i ett 
öppet brev till finansroteln föreslå följande.
 
Stockholms stad upprättar en stadsövergripande policy som 
garanterar de barn med funktionsnedsättning som har behov av 
särskild förskoleverksamhetsskoltransport transport till sådan 
verksamhet.

Öppet brev till Finansroteln

Barn med funktionsnedsättningar och som har behov av 
särskild förskoleverkamhet måste vid behov garanteras 
skoltransport till sådan verksamhet

Barn med olika former av funktionsnedsättning behöver idag i vissa 
fall gå i särskilt anpassade förskolor som kan tillgodose deras 
behov. Dessa barn har - enligt såväl barnkonventionen liksom 
konventionen om rättigheter för personer med funktionsnedsättning 
- rätt att gå i en sådan förskola. I och runt om Stockholm finns ett 
antal sådana förskolor. 
 
Barnets utveckling de första åren är fundamental. För de barn där det 
bedöms vara till barnets bästa att gå i en speciellt anpassad miljö i 
förskolan, behöver staden ta ansvar och säkerställa att så verkligen 
kan ske. 
 
Då förskoleverksamheten inte är obligatorisk erbjuds idag ingen 
skolskjuts. Men undantag kan ges utifrån ett LSS-beslut av 
socialtjänsten. Utbildningsförvaltningen har gjort den tolkningen att 
stadsdelsnämnden är ansvarig för att lösa varje enskilt fall vilket är 
klokt då varje fall måste behandlas olika och praktiska hänseenden 
måste beaktas. Det är dock viktigt att staden antar en generell policy 
som kan användas av stadsdelsnämnderna i de fall där frågan 
aktualiseras. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslår kommunstyrelsens råd för 
funktionshinderfrågor att staden upprättar en stadsövergripande 
policy som garanterar de barn med funktionsnedsättningar som har 
behov av särskild förskoleverksamhetskoltransport transport till 
sådan verksamhet. 
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§ 8
Återkoppling från presidiet 

1. Frågan om teckenspråkets juridiska status är lottad på 
socialroteln.

2. Det gemensamma mötet med kommunstyrelsens presidium 
och rådet blir den 28 november 2018. Frågor att ta upp på 
mötet är följande.
- Implementeringen av tillgänglighetsprogrammet
- Hur råden kan komma in tidigare i processerna vid 
ärendehantering, speciellt frågor som rör upphandlingar
Om det finns ytterligare frågor att ta upp på det 
gemensamma mötet kan kontakt tas med presidiet.

3. Frågan om kommunstyrelsens råd för 
funktionshindersfrågors placering under trafikroteln 
diskuterades.
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§ 9
Anmälningsärenden 
- Protokoll från KFR 2018-10-08
- Balanslista
 

Beslut 
Handlingarna enligt kallelsen anmäls till rådet. Det gäller 
protokollet från den 8 oktober 2018 och rådets balanslista.
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§ 10
Övriga frågor 

1. Brist på ledstråk vid Odenplan
Gudrun Hofsten tog upp frågan om bristande ledstråk vid 
Odenplan. Gudrun Hofsten hoppas att den frågan är under 
utredning.

2. Nästa mandatperiod
Gudrun Hofsten och Lillemor Högselius meddelade att de 
inte kommer att fortsätta sina uppdrag i kommunstyrelsen 
råd för funktionshinderfrågor under nästkommande 
mandatperiod.
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§ 11
Sammanträdet avslutas 
Sammanträdet avslutas kl 16.30.
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